
Szoboszlói porcelánfestő Budapesten

Írta: LORA
2011. február 07. hétfő, 22:10

Egy hajdúszoboszlói fiatalember gondolt egyet, és a kilátástalan sorsa miatt Budapestre
költözött a szebb jövő reményében. Végzettségéhez közel álló munkát ott sem talált ugyan, de
megtalálta azt a hobbit, ami boldoggá teszi, amivel teljes az élete. Porcelánokat fest, profi
módon!

  

 

  

 

  

      

 1 / 7



Szoboszlói porcelánfestő Budapesten

Írta: LORA
2011. február 07. hétfő, 22:10

Beszélgetés Cserny Lászlóval:

  

-Mit tanultál, milyen iskolákat végeztél?

  Hajdúszoboszlón érettségiztem a Hőgyes Endre Gimnáziumban, majd Debrecenben a Péchy
Mihály Szakközépiskolában végeztem, mint magasépítő-technikus, pár  évvel később pedig egy
lakberendező tanfolyamot végeztem el. ( Laci Szoboszlón évekig orgonált esküvőkön, innen
ismerős lehet több párnak is –a szerk.)   

-Miért költöztél Pestre?

  A debreceni szakközépiskola elvégzése után kb. 2 évig nem találtam munkát, ezért úgy
döntöttem a szakmámhoz kapcsolódóan elvégzek egy lakberendező tanfolyamot. A budapesti
iskola magasabb szintű képzést ígért, mint a debreceni, ezért úgy döntöttem megpróbálom!
Beadtam a jelentkezésem, albérletet és munkát kerestem!   

-Hol dolgozol jelenleg?

Egy -a Duna Plázában lévő- gyorsétteremben! Pörgős munka, 3 műszakban dolgozunk,
igyekszem a szabadidőm nyugisabban eltölteni!
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  -Hogy kerültél kapcsolatba a porcelánfestéssel? Miért?  "Anyagi okokból" ismerkedtünk meg! Amikor felköltöztem Pestre, nem voltak tányérjaim, venniakartam, de a dekoráltak drágák voltak! Kitaláltam, hogy majd én festek rá a boltokban kaphatóporcelánfestő tollal. Ez viszont nem bizonyult tartósnak, így kutakodni kezdtem, sokféle hobbiterméket kipróbáltam, míg végül ráakadtam az egyetlen olyan cégre Magyarországon, akik igaziporcelánfestéket árulnak! Persze itt nem lehetett megállni, mert ezeket már 800-870 fokon kellkiégetni, amit sütőben nem lehet megoldani! Akkoriban már a kőbányai porcelángyárbanvásároltam, és egy ottani beszélgetés során került szóba, milyen akadályok gördültek elém,majd felajánlották, hogy kiégetik, amiket dekorálok! Az új festék azonban sok újdonságot hozott,teljesen másképp kellett bánni vele, mint a hobbi festékekkel! Szépen lassan úgy érzem,kezdek  rájönni, hogyan is kellene csinálni!   
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  -Tanultad valahol, vagy önállóan fejlesztetted a képességed?  Nem tanultam, sajnos csak nappali képzésben lehet. Próbáltam rájönni magamtól a kistitkokra, fortélyokra! Sokszor persze  inkább a hibákból tanultam! Ez a festési technika nagyonhasonlít a vízfestékkel való munkához, csak nem nedvszívó rétegre történik! Ha elrontottamnagyon könnyen lemosható, a  megfestett ki nem égetett darabokat viszont nyom nélkül márnem lehet javítani, ezért nagy odafigyelést igényel!   -Könyvből el lehet ezt sajátítani?  Sok könyv jelent meg, de a legtöbb csak a hobbi festékekhez ad iránymutatást, a profi festékteljesen másképp viselkedik, másképp kell vele dolgozni, így ezek a könyvek nem nyújtanaksegítséget! De ha van ilyen könyv, akkor a válaszom igen! Már csak egy speciális kemence kellhozzá!      
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  -Ez hobbi, vagy több annál?  Több mint hobbi, segít elviselni a mindennapokat, a nehézségeket, erőt ad, megmutatjamilyen sokra vagyunk képesek, ha igazán megteszünk érte mindent! Meglepetést készíthetünkismerőseinknek, a legtöbben jobban  örülnek, ha olyan  ajándékot kapnak, amit valaki a 2kezével készített!   -Mit csinálsz a megfestett darabokkal?  Eddig a 95%-ot elajándékoztam családnak, ismerősöknek, munkatársaknak! Gondolkoztam azértékesítésükön, de ahhoz, hogy árulni tudjam, vállalkozónak kellene lennem! Lehet, hogymegpróbálkozok vele, csak a másik akadály a pénz! Ki venné meg? A porcelán drága, adekorálásuk idő igényes, nem 1-2 Ft egy dekorált porcelán!   
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  -Hol mutatod be? Van-e megjelenési lehetőség? Közösségi portálokon regisztráltam, adatlapjaimon a képek között láthatóak; és a honlapomon!( www.cserny.eoldal.hu )  Lehetne zsűriztetni a dekorált porcelánokat, de úgy érzem nem tartok még ott!-Mik a terveid a jövőre?  Nem tervezek! Majd alakul minden, mint ahogy eddig is! Igyekszem minden lehetőségetkihasználni, kapni az alkalmon! Lehet, hogy csak hobbi marad a festés, elég nagy válságbanvan ez az iparág, a legtöbb porcelángyár csak vegetál, túlél valahogy! Az emberek inkábbmegveszik a gagyi kínai, de olcsó porcelánt, mert nincs pénzük a minőségibb dolgokra! Akinekvan pénze rá, a híresebb porcelánokat választja! Aki ebből akar megélni, nagy fába vágja afejszét!    Cserny Lászlónak köszönjük a válaszokat és további eredményes festegetést!  
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  Szoboszlói Színes– Lora – Fotó: magánarhívum  A helyi hírek forrása mi vagyunk! – Minden jog fenntartva  www.szoboszloihirek.hu
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